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 Protokół nr 56/2023 

posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego 
Powiatu i Przestrzegania Prawa 

które odbyło się w czwartek 29 czerwca 2023 r. 
        w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie  
 
W posiedzeniu uczestniczyło 8 Radnych. Nieobecny usprawiedliwiony Radny Piotr Ruta. 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
W obradach uczestniczyli także: 
1. Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak 
2. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik 
3. Zofia Barcz Dyrektor PUP w Śremie  

Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa otworzył posiedzenie Komisji o godz. 9.30. 
Powitał zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności 
stwierdził wymagane quorum.  

Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.  
Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 
 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Informacja za 2022 rok z realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia 

oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2021-2027. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu 

„Aktywizacja zawodowa osób bezrobotnych zamieszkałych w powiecie śremskim (I)”. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2023 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 

powiatu śremskiego na 2023 rok. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

 
Ad 2. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zgłosić uwagi do 
protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji? 
 
Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie w wyniku którego protokół nr 55/2023 
z dnia 24 maja 2023 r. został przyjęty (8 głosów za). 
 
Ad 3. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego informacji za 2022 rok z realizacji Powiatowego Programu Promocji 
Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2021-2027. 
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Zofia Barcz Dyrektor PUP w Śremie przedstawiła informację, która stanowi załącznik do 
protokołu z LIV sesji, która odbyła się w dniu 30 czerwca 2023 r. 
Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

 
Radny Emil Majsner podziękował pani dyrektor za przedstawiony materiał oraz 
przesyłanie okresowych informacji o poziomie bezrobocia. Powiedział, że w 2022 roku 
widoczny jest 10 % wzrost poziomu bezrobocia w naszym powiecie w stosunku do 2021 
roku. Zapytał jaki jest obecnie poziom bezrobocia. Następnie zapytał czy można 
oszacować ilu obcokrajowców będących również mieszkańcami naszego powiatu 
otrzymało pomoc w ramach wymienionych programów. Zapytał ile osób jest  zatrudnionych 
w PUP i ile kosztuje obsługa jednej osoby bezrobotnej.  
 
Zofia Barcz Dyrektor PUP w Śremie odpowiedziała, że wzrósł poziom bezrobocia w 
stosunku do ubiegłego roku. Poszczególne miesiące ukazują nieregularne spadki i wzrosty. 
Analizując dokonywanie rejestracji osób bezrobotnych nie można wskazać jednej 
konkretnej przyczyny. Na pewno nie rejestrują się osoby z przyczyn dotyczących zakładu 
pracy. Są to różne przyczyny np. wyłączenia osób, które wcześniej PUP starał się 
aktywizować i z nieuzasadnionych przyczyn odmówiły one aktywizacji. Co zgodnie z 
przepisami skutkuje niemożnością rejestracji przez określony czas. Po jego upływie 
ponownie te osoby powracają do ewidencji oświadczając swoją zdolność i gotowość do 
podjęcia pracy. Rejestrują się również kobiety, które nie pracowały dotychczas lub chcą 
wejść na rynek pracy po dłuższej przerwie. Dyrektor podkreśliła, że działania PUP zarówno 
w ubiegłym roku jak i obecne pokazują, że urząd zajmuje się każdą grupą osób 
zarejestrowanych. Przy czym jedni wymagają dłuższego czasu inni krótszego w zakresie 
możliwości aktywizacji. Ponadto oferty pracy, które spływają do PUP często rozmijają się z 
umiejętnościami i kwalifikacjami które posiadają osoby bezrobotne. Pomimo tego, że urząd 
ma oferty w dyspozycji nie zawsze może skierować tam osoby. Dlatego, że nie będzie to 
kompatybilne z oczekiwaniami pracodawców. Ponieważ minął okres zagrożenia stanem 
epidemii PUP zwiększa działania w zakresie poradnictwa zawodowego i spotkań 
osobistych z osobami bezrobotnymi, aby przygotowywać je do wejścia na rynek pracy, 
uczyć tej umiejętności i wskazywać różne możliwości. Ponadto PUP aktywizuje osoby, 
które rejestrują się z prawem do zasiłku dodatkiem aktywizacyjnym czyli taką jakby premią, 
którą wypłaca się osobom, które nie pozostają długo w ewidencji. Pracownicy PUP oprócz 
tego, że pozyskują oferty pracy również przekazują informacje o pojawiających się 
ogłoszeniach i proszą o zgłoszenie się w dane miejsce. Następnie weryfikują czy te osoby 
tam aplikowały. Więc podejmowane są wszelkie formy aktywizacji osób bezrobotnych. 
Trzeba też mieć na uwadze, że w grupie bezrobotnych prawie 30% stanowią osoby 
długotrwale bezrobotne, które wymagają większego wsparcia. Dane za 2022 rok pokazują, 
że prawie 400 osób zostało wyłączonych z tego powodu, że były zarejestrowane, ale 
niekoniecznie chciały się aktywizować. PUP stara się aby zarejestrowane osoby nie 
wykorzystywały tego faktu do rożnych innych celów. Chociaż tak też się zdarza. Trzeba 
czekać na nowelizację przepisów w zakresie oddzielenia składki zdrowotnej od aktywizacji, 
żeby część osób bezrobotnych nie rejestrowała się pod kątem możliwości uzyskiwania 
innego wsparcia, a aktywizacja pozostaje na dalszym planie. Poziom bezrobocia na koniec 
maja br. wynosił 662 osoby. Obecnie ta liczba zmniejszyła się o około dziesięć, 
dwadzieścia osób. Jeżeli PUP ruszy z projektem unijnym pojawi się więcej możliwości 
zaktywizowania osób. Pomimo tego, że ogólnie jest niski poziom bezrobocia na poziomie 
2,8% muszą być podejmowane działania przez PUP aby aktywizować osoby bezrobotne. 
Jeżeli chodzi o obcokrajowców w ubiegłym roku zarejestrowanych było 7 obywateli Ukrainy. 
Wszystkie te osoby, które były zarejestrowane i wyraziły chęć do podjęcia pracy zostały 
zaktywizowane. Na początku podjęły one staż następnie część z nich podjęła pracę. Jedna 
osoba zrezygnowała, ponieważ otrzymała świadczenia z Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Wszystkie te osoby zostały skutecznie zaktywizowane. Od stycznia bieżącego roku 
ponownie zarejestrowanych jest 7 obcokrajowców. Z czego 5 osób to obywatele Ukrainy, 1 
osoba z Tanzanii, 1 obywatel Hiszpanii. Obywatel Tanzanii podjął już zatrudnienie, dwóch 
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obywateli Ukrainy zostało skierowanych na staż i rozpatrywany jest wniosek dla jednego 
obywatela Ukrainy na szkolenie indywidualne z gwarancją zatrudnienia. Jest to szkolenie 
na prawo jazdy kat. D dla kobiety, więc konieczna jest weryfikacja gotowości. Ponadto 
jedna osoba zarejestrowała się w dniu 20 czerwca więc będą dopiero ustalane te kwestie. 
Jeżeli chodzi o obcokrajowców przede wszystkim obywateli Ukrainy, PUP czekał na zmiany 
ustawowe dotyczące tzw. specustawy gdzie ci obywatele mieli legalny pobyt, a co za tym 
idzie legalne zatrudnienie do dnia 24 sierpnia br. więc nie było do końca wiadomo co dalej 
robić. Obecnie zmiana do tej ustawy została opublikowana i obywatele Ukrainy będą mogli 
korzystać, z tych uprawnień do dnia 4 marca 2024 roku. Dyrektor powiedziała, że kwoty o 
które pan radny pyta może podać na sesji. Na kolejne pytanie odpowiedziała, że w PUP 
zatrudnione są 23 osoby, które stanowią doradców klienta, pośredników pracy, doradców 
zawodowych, specjalistów do spraw programów. Dyrektor dodała, że cały czas mówi się o 
poziomie bezrobocia natomiast jest jeszcze tzw. ruch osób bezrobotnych, który w ubiegłym 
roku wyniósł 2.700 osób. Dla każdej osoby, która jest rejestrowana w Urzędzie Pracy 
sprawa kończy się wydaniem decyzji administracyjnej. W ubiegłym roku wydano ich 3.500. 
Dodatkowo w zależności od indywidualnej sytuacji takich decyzji jest jeszcze więcej. 
Wniosków które składane są na różne formy aktywizacji jest zawsze więcej niż możliwości 
finansowych PUP. Dlatego pracownicy muszą je przyjąć, następnie ocenić, udzielić 
odpowiedzi, podpisać umowy, a następnie je skontrolować. Nie są podejmowane działania 
jednorazowe tylko ciągną się w czasie. Przez co pracownicy urzędu mają dużo czynności 
do wykonania.  
 
Radni nie zabrali więcej głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Ad 4.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia do 
realizacji projektu „Aktywizacja zawodowa osób bezrobotnych zamieszkałych w powiecie 
śremskim (I)”. 
 
Zofia Barcz przedstawiła projekt uchwały.  
 
Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie (8 głosów za,) projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia do realizacji projektu „Aktywizacja zawodowa osób bezrobotnych 
zamieszkałych w powiecie śremskim (I)”. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu.  
 
Ad 5.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 
2023 rok. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak przedstawiła projekt uchwały.  
 
Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
 
Radny Emil Majsner zapytał w jaki sposób zaoszczędzono 15 tys. zł z zaplanowanych 
środków na dotacje dot. zabytków.  
 
Starosta Zenon Jahns odpowiedział, że zaplanowano na ten cel 85 tys. zł  z czego 50 tys. 
zł zostało przeznaczonych dla kościoła pw. Świętego Ducha w Śremie oraz 20 tys. zł dla 
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kościoła parafialnego pw. św. Michała Archanioła w Dolsku co razem daje 70.000 zł. 
Wydaliśmy 70 tys. zł, a w planie mieliśmy 85 tys. zł dlatego te środki zostały.   
 
Radni nie zabrali więcej głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę budżetową na 2023 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.  
 
Ad 6. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę 
Finansową powiatu śremskiego. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak przedstawiła projekt uchwały.  
 
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały 
zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego. Projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Ad 7. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zabrać głos w tym 
punkcie porządku obrad?  
 
Radny Emil Majsner powiedział, że na sesji rada będzie podejmowała uchwałę w sprawie 
nadania imienia szkołom wchodzącym w skład Zespołu Szkół Rolniczych w Grzybnie 
jednak dla niego ten temat jest świeży. Dodał, że rozumie iż ta inicjatywa pojawiła się ze 
strony szkoły i nikt nie powinien mieć nic przeciw temu tyle tylko, że pojawiły się głosy, że 
lepszym patronem byłby Dezydery Chłapowski. Osoba związana z naszym terenem i 
rolnictwem czyli kierunkiem kształcenia szkoły w Grzybnie. Radny powiedział, że: 
„rozumiem, że temat jest już jakby zaklepany, jutrzejsze głosowanie to formalność. W 
związku z tym też uzyskałem informacje, że szyty jest nowy sztandar. Czy to jest prawda?”  
 
Starosta Zenon Jahns odpowiedział, że zgodnie z tym co wcześniej powiedziała pani 
Skarbnik omawiając budżet 40.000 zł zostanie przekazanych dla Zespołu Szkół Rolniczych 
w Grzybnie z przeznaczeniem na przeniesienie szatni oraz na organizacje uroczystości  
75-lecia szkoły wraz ze sztandarem, do którego podjęto przygotowania. 
 
Radny Marcin Szydłowski powiedział, że jest bardzo zaskoczony słowami pana Radnego 
o tym kto byłby lepszym patronem, ponieważ do niego takie głosy nie docierały. Józef 
Wybicki działał w Gminie Brodnica i był patronem technikum rolniczego w Grzybnie. 
Dlatego jest to formalność, aby nadać imię wszystkim szkołom wchodzącym w skład 
Zespołu Szkół Rolniczych w Grzybnie. Jeżeli chodzi o sztandar to można stary 
zmodyfikować, nie trzeba podejmować decyzji o wykonaniu nowego.     
 
Starosta Zenon Jahns powiedział, że sztandar nie będzie odnawiany ani modyfikowany, 
ponieważ powstał on w latach 70 dla Państwowego Technikum Rolniczego, które po 
transformacji przekształciło się w Zespół Szkół Rolniczych, który swojego sztandaru nie 
posiada tylko posługuje się tym sztandarem jako sztandarem honorowy. Dlatego ZSR 
będzie miał nowy sztandar, a obecny zostanie umieszczony w gablocie w holu pałacu.  
 
Radni nie zgłosili więcej głosów i wniosków. 
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W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Pan 
Zbigniew Hoffa zamknął obrady Komisji o godz. 1019. 
 
 
Protokołowała  
Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  
 
 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 
Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 
 

Zbigniew Hoffa 


